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اجتماعی

معاون اداری مالی و مدیریت منابع وزارت علوم عنوان کرد

پیش بینی درآمد 10هزار میلیاردی 
برای دانشگاه ها

باشـــد. همچنیـــن دانشـــگاه ها بایـــد به 
ســـمتی حرکت کنند که از طریق فروش 

فناوری کســـب درآمد کنند.« 
وی تأکیـــد کـــرد: »مـــا پیش بینـــی کردیم 
ختصاصـــی  ا مـــد  آ ر د ی  ل جار ســـا ر  د
دانشـــگاه ها 10هزار میلیارد تومان خواهد 
بود. ایـــن پیش بینـــی درآمـــد مربوط به 
کل دانشـــگاه های وزارت علـــوم اســـت. 
ایـــن عدد حاصـــل از فـــروش تحقیقات، 
فروش فناوری، قـــرارداد ارتباط با صنعت 
و همچنیـــن حاصـــل از آموزش هـــای آزاد 

» . ست ا

معـــاون اداری مالـــی و مدیریـــت منابـــع 
وزارت علـــوم در پاســـخ به این ســـؤال که 
چقـــدر از مبلـــغ10 هـــزار میلیـــارد تومان 
به طـــور مســـتقیم به خـــود دانشـــگاه ها 
برمی گردد، گفت: »تمامـــی این هزینه ها 
متعلق بـــه خود دانشـــگاه ها اســـت، زیرا 
یک درآمد اختصاصی اســـت بنابراین صد 
درصد آن به دانشـــگاه ها تعلق می گیرد.«
ایـــن موضـــوع کـــه دانشـــگاه ها از طریق 
تحقیقـــات و فناوری هـــای خودشـــان و 
همـــکاری بـــا شـــرکت های دانش بنیـــان 
کـــه ذیل آنها فعالیت دارند کســـب درآمد 

کننـــد، از مدت هـــا پیـــش مطرح شـــده 
اســـت امـــا آیـــا نتایـــج و درآمـــدی هم به 
دست آمده اســـت؟ وی در این باره گفت: 
»این مســـیر قبلاً مطرح شـــده و تاکنون 
نیز در جریان بوده اســـت ولـــی این گونه 
فعالیت هـــا باید روز بـــه روز افزایش یابد. 
مـــا در صدد هســـتیم که مســـیر حرکت 
رشـــد درآمدزایی را بیشـــتر کنیم. عمدتاً 
دانشـــگاه های صنعتـــی، دانشـــگاه های 
بزرگ کـــه بنُیه علمی و تحقیقاتی بســـیار 
قوی  دارند، بیشـــترین فعالیت و بهترین 

درآمـــد را کســـب کرده اند.«

پارک هـــای علـــم  و  فناوری، شـــرکت های 
استارت آپی و دانش بنیان ها پدید آمدند 
غ التحصیلان  تا در کنـــار به کارگیـــری فار
و  علـــم  توســـعه  کشـــور،  دانشـــگاهی 
فنـــاوری، مـــراوده بـــا جامعـــه جهانی در 
زمینه تکنولوژی و پیشـــرفت، بتوانند رفع 
بخشی از مشـــکلات اقتصادی را به عهده 
بگیرنـــد. اولیـــن جایی که شـــرکت های 
اســـتارت آپی، پارک های علـــم و فناوری و 
دانش بنیان ها می توانند بـــا تولید ثروت 
به آنها کمک کنند، دانشـــگاه ها هســـتند 
زیرا دانشـــگاه خواســـتگاه آنهاست. بارها 

مطـــرح شـــده کـــه نبایـــد دانشـــگاه های 
دولتی به پول نفت متکی باشـــند و بهتر 
اســـت با فروش تولیدات دانش بنیان ها 
و بهره بـــردن از تحقیقات علمی ای که در 
کشـــور انجام می شـــود برای خود کســـب 

کنند. درآمد 
برهمین اســـاس »علی خطیبی« معاون 
اداری مالـــی و مدیریـــت منابـــع وزارت 
علـــوم، تحقیقات و فنـــاوری در گفت و گو 
بـــا »ایـــران« دربـــاره نحـــوه درآمـــد زایـــی 
دانشـــگاه ها از طریق فـــروش تحقیقات 
و میزان این درآمدها برای دانشـــگاه های 
دولتی گفـــت: »از آنجا کـــه ارائه خدمات 
تحصیلـــی در دانشـــگاه های دولتـــی بـــه 
دانشـــجویان روزانه رایگان است و از آنها 
شـــهریه ای دریافت نمی شـــود؛ بـــه ناچار 
این دانشـــگاه ها از بودجه عمومی دولت 

بهـــره می برند.«
معـــاون وزیـــر علـــوم بـــا انتقـــاد از اینکه 

شـــهریه پرداز  دانشـــگاه های  از  برخـــی 
کیفیت آموزشـــی خوبی ندارنـــد، گفت: 
شـــهریه پرداز،  دانشـــگاه های  »حتـــی 
در قبـــال شـــهریه ای کـــه از دانشـــجویان 
می گیرنـــد خدمـــات مناســـب در خـــور 
شـــهریه ارائـــه نمی دهنـــد. در حالـــی که 
مـــا در دانشـــگاه های دولتـــی نه تنهـــا از 
دانشـــجویان پولـــی نمی گیریـــم بلکـــه 
خدمات بهتری نســـبت به دانشگاه های 
شـــهریه پرداز ارائه می دهیم پـــس باید از 

بودجـــه عمومـــی اســـتفاده کنیم. 
خطیبی با اشـــاره به اینکه با این تفاســـیر 
بازهـــم نباید به بودجه عمومی متکی بود 
گفت: اما وابســـتگی ما، درقبـــال بودجه 
عمومـــی بایـــد مـــورد توجه باشـــد؛ یعنی 
به ایـــن ســـمت برویم کـــه منابـــع مالی 
دانشـــگاه ها را تنوع ببخشـــیم. یعنی باید 
به ســـمتی برویم کـــه دانشـــگاه از طریق 
دانـــش و پژوهش خودش درآمد داشـــته 

غزل رضایی ثانی
خبرنگار

گــزارش خبری

عکس: علی محمدی/ایران  

یک میلیون زائر به کشور 
برگشته اند

فرمانـــده کل انتظامـــی جمهوری اســـلامی 
بـــا اشـــاره بـــه خـــروج ســـه میلیـــون زائـــر 
ایرانـــی از مرزهـــای کشـــور برای شـــرکت در 
مراســـم پیاده روی اربعین، گفـــت: تاکنون 
یـــک میلیـــون نفـــر از این افـــراد به کشـــور 
بازگشـــته اند. بـــه گـــزارش ایســـنا، ســـردار 
»احمدرضا رادان«، اظهار داشت: به تدریج 
باید منتظر مـــوج بازگشـــت زوار خصوصاً از 

روز یکشـــنبه پیش رو باشـــیم. 
فرمانده کل انتظامی جمهوری اســـلامی در 
ادامـــه دیپلماســـی انتظامـــی و مرزبانی مرز 
خســـروی را بســـیار مناســـب ارزیابی کرد و 
گفت: این دیپلماســـی بایـــد در تمام طول 
سال ادامه داشـــته باشـــد و تنها محدود به 

ایام اربعین حســـینی)ع( نشـــود.
رادان با بیان اینکه در اربعین ســـال گذشته 
خســـروی از نظر تردد زائران به سمت کربلا 
در رتبـــه چهـــارم قرار داشـــت و امســـال به 
رتبه ســـوم صعود کـــرد، افـــزود: پیش بینی 
می شـــود در صـــورت تـــداوم همیـــن روند، 
خســـروی بـــرای اربعین ســـال آتـــی دومین 

مرز پرتردد باشـــد.
 

نظارت جدی و دقیق بر مدارس 
غیردولتی اعمال شود

وزیـــر آمـــوزش و پـــرورش گفـــت: عـــزم ما 
تقویـــت مـــدارس دولتی و نظـــارت جدی و 
دقیق بر مدارس غیردولتی اســـت و در این 

مســـیر محکـــم عمل خواهیـــم کرد. 
به گزارش مهـــر، رضامراد صحرایی در جمع 
مدیران مـــدارس و معلمان منتخب افزود: 
راهبـــرد آمـــوزش و پـــرورش بایـــد در صـــدر 

راهبردهای دولت باشـــد.  
وی گفـــت: یک مثلث ســـه ضلعـــی در نگاه 
جدیـــد تعریـــف کرده ایـــم که یـــک ضلع آن 
معیشـــت، یکی منزلت و دیگری مرجعیت 
اســـت. در این بین مرجعیت و شـــأن معلم 
به دســـت خود ماســـت که با رفتـــار، کردار، 
عملکـــرد، تعامـــل و مؤلفه هایـــی از ایـــن 
قبیـــل معنـــا می یابـــد.  صحرایـــی تصریح 
کـــرد: با جدیت بـــه  دنبال ارتقای معیشـــت 
و منزلت فرهنگیان هســـتیم و بـــا تعامل و 
همگرایی با دیگر دســـتگاه ها در این مســـیر 

گام برمی داریـــم. 
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در گفت و گو با معاون سلامت و توانمندسازی اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران عنوان شد

پیگیری واردات تجهیزات برای ایثارگران

چند وقتی اســـت که در ســـاختار بنیادشـــهید 
و امـــور ایثارگـــران تغییراتـــی ایجـــاد شـــده، به 
این شـــکل که معاونـــت بهداشـــت و درمان با 
بخش هایی از حـــوزه تعاون و امـــور اجتماعی 
ادغام شـــده است. این بخش ها شـــامل اداره 
کل مســـکن، اداره کل تســـهیلات رفاهی و اداره 
کل کارآفرینـــی و اشـــتغال اســـت. حاصل این 
ادغام، ایجاد معاونت سلامت و توانمند سازی 
اجتماعـــی اســـت. در این ســـاختار مهمترین 
نقش معاونت، نقش سیاســـتگذاری و نظارتی 

اســـت و اقدامـــات اجرایـــی در هلدینگ های 
زیرمجموعه از قبیل شرکت هلدینگ سلامت 
)متد( در بخش درمان مستقیم، شرکت بیمه 
دی در بخـــش غیر مســـتقیم، ســـازمان اموال 
و امـــلاک در بخش مســـکن، صنـــدوق ذخیره 
شـــاهد در بخش کارآفرینی و اشتغال را شامل 
می شـــود. معاونـــت ســـلامت نیـــز بـــه منظور 
اســـتفاده از تمام ظرفیت هـــای افراد حقیقی و 
حقوقی، این ســـه قرارگاه و شـــورا را ایجاد کرده 
است: شورای سیاســـتگذاری سلامت، قرارگاه 
ملی مســـکن و ســـتاد ملی کارآفرینـــی. حالا با 
ایـــن تغییر کـــه چند ماهـــی اســـت از وقوع آن 
گذشته، این ســـؤال مطرح است که این اتفاق 
چه نتایجی خواهد داشـــت و چه اقداماتی قرار 

اســـت برای بهبود شـــرایط خانواده های شهدا 
و ایثارگـــران انجـــام شـــود. معاون ســـلامت و 
توانمندســـازی اجتماعـــی بنیاد شـــهید و امور 
ایثارگران در پاســـخ به این پرســـش به خبرنگار 
»ایـــران« می گویـــد: در حـــوزه نظام ســـلامت 
بنیاد شـــهید دو اتفاق جدیـــد رخ داده که یکی 
مبحـــث ادغـــام حـــوزه ســـلامت و اجتماعی و 
دیگری ســـاختار شـــبکه ای و تشکیلاتی است. 
ســـلامت برنامه بین بخشی محسوب می شود 
و 1۷ وزارتخانـــه درگیـــر آن هســـتند. محمـــد 
میرزابیگـــی خاطرنشـــان می کنـــد:  در حـــوزه 
ســـلامت در خرید تجهیزات خارجی مشـــکل 
وجود دارد. به همین دلیل باید ســـعی شـــود، 
از توانایی های داخلی اســـتفاده شـــود. بیشتر 

ایثارگـــران بـــا این موضـــوع چالـــش دارند چرا 
که تجهیزات داخلـــی، کیفیت لازم را که بتواند 
رضایـــت ایشـــان را جلب کنـــد، نـــدارد.  از این 
رو سالهاســـت کـــه از طـــرق مختلـــف در حال 
پیگیری هســـتیم تا این موضوع برطرف شود. 
به کرات برای اینکـــه بتوانیم در زمینه ویلچر یا 
وســـایل مصرفی، بهداشـــتی مانند یورین بگ 
)کیســـه ادرار، Urine Bag( و ســـایر وسایل، 
واردات داشته باشیم، از وزارت صمت و وزارت 
بهداشـــت در حـــال پیگیـــری هســـتیم. چون 

مشـــابه های داخلی کیفیـــت لازم را ندارند.
میـــرزا بیگـــی با تأکیـــد بر اینکـــه کشـــور ما در 
عرصه هـــای صنعـــت و تکنولوژی هـــای نویـــن 
پیشـــرفت های خوبـــی کســـب کـــرده اســـت، 

می گویـــد: امـــا ایـــن نافی جلـــو بـــودن برخی 
کشـــورهای دیگـــر از مـــا نیســـت. ویلچرهـــای 
ســـاخت داخل با 4 ســـال پیش قابل مقایســـه 
نیســـت و خیلـــی به لحـــاظ کیفـــی ارتقـــا پیدا 
کرده انـــد.  اما باید بـــه این نکته توجه داشـــت 
کـــه برای یـــک جانبـــاز قطـــع دو پا یـــا نخاعی، 
ویلچر به عنوان پاهای او محســـوب می شـــود و 
باید ســـبک بوده و قابلیت مانور زیادی داشـــته 
باشـــد. وقتی یـــک جانبـــاز ســـال های طولانی 
از ویلچـــر خارجی اســـتفاده کرده بـــه آن عادت 
کـــرده و بـــاز هـــم دلـــش می خواهـــد از همان 
مارک و ســـاخت همان کشـــور اســـتفاده کند و 
نمی تواند برنـــد دیگری را جایگزیـــن کند. این 
حق اوســـت که قدرت انتخاب داشـــته باشـــد 
چـــرا که عضـــوی از بـــدن خـــود را در راه میهن 

فدا کرده اســـت.«
او در ادامـــه بـــه برخـــی کاســـتی ها در کیفیـــت 
ســـاخت تجهیـــزات داخلـــی اشـــاره می کند و 

تحریم هـــا را مقصـــر اصلـــی می دانـــد.

 رفع مشکل تعویق 
در پرداخت امور درمانی

چنـــدی پیـــش جامعـــه خانـــواده شـــهدا و 
ایثارگـــران از تعویـــق در پرداختی هـــای امور 
درمانـــی بشـــدت گلایـــه داشـــتند، امـــا بـــه 
گفتـــه معـــاون ســـلامت و توانمندســـازی 
اجتماعـــی بنیـــاد شـــهید و امـــور ایثارگران، 
بـــا تأمیـــن بودجـــه لازم، ایـــن مشـــکل بـــه 
طـــور کامـــل مرتفع شـــده اســـت. پرداخت 
مســـتقیم بـــه ایثارگـــران معمـــولاً طـــی یک 
تـــا 3 هفتـــه تســـویه می شـــود.اما در زمینه 
تأمین مســـکن خانـــواده شـــهدا و ایثارگران 
نیز هنـــوز از ایده آل هـــای مورد نظـــر فاصله 
داریـــم. میرزابیگـــی در این زمینـــه توضیح 
می دهـــد: »در حـــال انجـــام طرح پایشـــی 
هســـتیم تا اطلاعـــات مســـکن ایثارگران در 
سطح کل کشـــور به روز شـــود. این طرح در 
ســـطح شهرها اجرا شده اســـت و در مرحله 

پایـــش روســـتاها قـــرار داریم.«

مهسا قوی قلب
خبرنگار


